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„Drága gyermekek, én a ti édesanyátok, végtelen szeretetből jövök újra közétek, a Mennyei Atya 
végtelen szeretetéből. Míg szívetekbe tekintek, látom, hogy közületek sokan édesanyaként fogad-
tok el engem, és őszintén, tiszta szívből szeretnétek az apostolaim lenni. De édesanyátok vagyok 
nektek is, akik nem fogadtok el és keményszívűségetek miatt nem akarjátok megismerni Fiam 
szeretetét. Nem is tudjátok, mennyire fáj a szívem és mennyit kérlelem Fiamat értetek. Kérem 
Öt, hogy gyógyítsa meg lelketeket, mert Ő ezt megteheti. Kérem Őt, hogy a Szentlélek csodá-
ja által világosítson meg benneteket, hogy megszűnjetek újból és újból elárulni, káromolni és 
megsebezni Őt. Teljes szívemből imádkozom, hogy megértsétek, csakis Fiam a világ üdvössége 
és világossága. És ti, gyermekeim, kedves apostolaim mindig hordozzátok Fiamat szívetekben és 
gondolataitokban. Ezáltal a szeretetet hordozzátok. Mindazok, akik nem ismerik, a ti szeretete-
tekben fogják felismerni Őt. Én mindig mellettetek vagyok. Különleges módon vagyok pászto-
raitok mellett, mert Fiam hívta meg őket, hogy az örökkévalóság útján vezessenek benneteket. 
Apostolaim, köszönöm nektek áldozataitokat és szereteteteket.”

Nr. 77

Medjugorje, 2014. augusztus 25.

„Drága gyermekek! Imádkozzatok 
szándékaimra, mert a Sátán szeret-
né megsemmisíteni itteni tervemet 
és ellopni békéteket. Ezért gyerme-
keim imádkozzatok, imádkozzatok, 
imádkozzatok, hogy Isten mind-
nyájatok által munkálkodhasson. 
Szívetek legyen nyitva Isten akara-
tára. Szeretlek benneteket és meg-
áldalak titeket édesanyai áldásom-
mal. Köszönöm, hogy válaszoltatok 
hívásomra.”
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Jozo atya katekézise
2014. augusztus 25.

Drága gyermekek! Imádkozzatok szándékaimra, mert a sátán 
szeretné megsemmisíteni itteni tervemet és ellopni békéteket.  
Ezért gyermekeim imádkozzatok, imádkozzatok, imádkozzatok, 
hogy Isten mindnyájatok által munkálkodhasson.  Szívetek le-
gyen nyitva Isten akaratára.  Szeretlek benneteket és megálda-
lak titeket édesanyai áldásommal. Köszönöm, hogy válaszoltatok 
hívásomra. 

Medjugorje, 2014. augusztus 25.

Drága Szűz Mária Látogatásának Imacsaládja!

A mi drága Anyánk még egy fontos üzenetet ad nekünk 
ebben a nagyon komoly időben, amikor a sátán, a legfőbb 
ellenség szeretné megsemmisíteni, ellehetetleníteni az Ő 
terveit. Az Ő és a mi legfőbb ellenségünk tönkre akarja 
tenni és ellopni a békét, ami látható a széthulló és tönkre-
tett családok nagy számán. Hasonlóképpen elszomorít és 
megijeszt bennünket az Egyházon belüli konfliktus, de a 
világban lévő véres konfliktusok is, s minden válogatatlan, 
mértéktelen ambíció az Evangélium kárára. Megfélem-
lít minket nagyon sok ember közömbös hozzáállása, akik 
nem olvassák és nem látják az idők jeleit. Ezért ilyen nehéz 
időben nagyon fontos emlékezetünkben tartani szent János 
apostol látomásait, melyek a Jelenések könyvében vannak 
leírva.

„Az égen nagy jel tűnt fel: egy asszony; öltözete a Nap, 
lába alatt a Hold, fején tizenkét csillagból korona. Áldott 
állapotban volt, gyötrelmében és szülési fájdalmában kiál-
tozott. Most egy másik jel tűnt fel az égen: egy nagy vörös 
sárkány, hét feje volt…” (Jel 12,1-3)

Vagyis az asszony áldott állapotban van, s mihelyt meg-
szüli Fiát, el akarja tőle lopni és tönkre akarja tenni. De 
a sátánnak ez nem sikerült, mert a próféta azt írja, hogy 
az asszony az angyalok segítségével győzedelmeskedett, s 
ezért a gonosz és a rossz elleni harc tovább tart.

„Amikor a sárkány látta, hogy a földre taszították, ül-
dözőbe vette az asszonyt, aki fiúgyermeket szült.” (Jel 12,13)

Ez a háború és nagy konfliktus tovább tart, úgy tűnik, 
hogy a rossz uralma jellemzi jelenünket, s mintha a legha-
talmasabb lenne. Ezért az Anya összegyűjti maga köré ösz-
szes drága gyermekét, mondván: „Drága gyermekek, imád-
kozzatok szándékaimra!” 

Milyenek ezek a szándékok? Tudjuk, hisszük, hogy 

mindaz, ami Isten akarata. Isten akarata a béke a jóakaratú 
embereknek. A Fiú megtestesülése és megszületése, hogy 
minden ember üdvözülhessen. S ezért vannak az Ő jelené-
sei is: visszatéríteni a megtévelyedetteket, fölemelni az ele-
setteket, vigasztalni a szomorkodókat, összegyűjteni a szét-
széledteket és megmutatni nekik az utat. Az úton oly sok 
akadály, megtévesztés, sok rossz van, s ezért nagyon nehéz 
a jóban, a békében és a hitben megmaradni. 

Különösen azért is nehéz, mert kínálatként beszélnek 
„valamilyen hitről”, humanizmusról, mint a felebaráti sze-
retetről, a vak önzésről pedig, mint az érettség és szabad-
ságról. Ezen felül a sátán odasompolyog és csábító fényben 
közelít hozzánk, mivel ő mindig megtéveszt, fiatalokat és 
időseket egyaránt csábít. A Béke Királynőjének terve lelep-
lezni a kísértő hamis csábításait, tönkretenni erejét, hatal-
mát a már megváltott gyermekek fölött. S ezért a gonosz 
minden áron tönkre akarja tenni Szűz Mária terveit. Ho-
gyan tudunk megmaradni a jóban és hová forduljunk?
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Íme a válasz: „Ezért gyermekeim imádkozzatok, imád-
kozzatok, imádkozzatok, hogy Isten mindnyájatok által 
munkálkodhasson.” Istennek szüksége van ránk. Neki 
szüksége volt a prófétákra, apostolokra, tanítványaira.  Ők 
a hit, Isten és az Egyház bátor harcosai voltak. Isten úgy 
támogatta őket, mint munkatársait, s ezért is nevezi őket: 
munkásoknak a szőlőjében, hű szolgáknak, akiket Isten tu-
lajdona fölé rendelt, tanúkká és Igéjének szónokaivá rendelt 
– missziósként. Istennek ma van ránk szüksége terveinek 
megvalósításában. És az Anyának is szüksége van ránk 
szándékai és tervei megvalósításában.

Észleljük és látjuk, hogy a jelenések célja nem a vitázás 
afelett, hogy van-e vagy nincs jelenés?

A lényeg: elfogadni és hozzájárulni a Jónak a győzel-
méhez, az Asszony győzelméhez. Kinek van ma bátorsága 
elmenni a megsérült ember mellett, a megsérült család, 
Egyház mellett, hogy ne kötözné be sebeit, és ne segítsen 
teljesen a gyógyulásban? Minden zarándok - Irgalmas Sza-
maritánus, aki imájával és áldozatával, mezítelen és véres 
lábaival, böjtjeivel, virrasztásaival, kilencedekkel, és jó cse-
lekedetekkel segítségére van az Asszonynak, az Egyháznak.

Medjugorjében minden megújult zarándok hatalmas 
hozzájárulás az ellenséggel folytatott harcban. Ebben a na-
gyon nehéz harcban, a harctéren a gonosz ellen az első vo-
nalakban a gyóntatószékek és a gyóntatók vannak, egység-
ben az Egyházzal, melyet úgy ábrázolunk, mint aki ünnepli 
szent titkait. A kitartó és odaadó ima közösségében van 
megjelenítve az Asszony hatalma, aki végül is győzedelmes-
kedik a sárkány fölött. Így működik Isten minden zarándok 
által, aki megerősödve, felfegyverezve tér haza, ahogy Szent 
Pál apostol írja: „Nem annyira a vér és a test ellen kell küz-
denünk, hanem a fejedelemségek és hatalmasságok, ennek 
a sötét világnak kormányzói és az égi magasságoknak go-
nosz szellemei ellen. Ezért öltsétek fel az Isten fegyverzetét, 
hogy a gonosz napon ellenállhassatok, és mindent legyőzve 
megtarthassátok állásaitokat. 

Így készüljetek föl: „Csatoljátok derekatokra az igazság 
övét, öltsétek magatokra a megigazulás páncélját, sarunak 
meg a készséget viseljétek a békesség evangéliumának hir-
detésére. Mindehhez fogjátok a hit pajzsát, ezzel elháríthat-
játok a gonosz minden tüzes nyilát. Minden alkalommal 
imádkozzatok a Lélekben könyörögve és imákat mondva. 
Legyetek éberek, és imádkozzatok kitartóan...” (Ef 6,12-18)

Anyánk ismételten tanúságot tesz arról, mennyire sze-
ret minket. Ez a szó igazság, felüdülés, és a gonosz elleni 
harcunkban támogatás. Ő a mi sebeinkre a balzsam, erő a 
gyengeségben, mert az én Anyám szeret engem. Amikor 
Vele vagyok, az Ő közelségében, a rossztól nem kell félnem, 
nem véletlenek Szent Bernard ima szavai, aki kiváló harcos, 
a szeretet fiú, és mindig az Anya árnyékában ált:

„Sohasem lehetet hallani, hogy aki hozzád folyamodott, 
és segítségedért esdekelt, azt magára hagytad volna.”

Ebben a hónapban a következő szándékokra fogunk 
imádkozni:

1. A zarándokokért, hogy megtartsák a helyes tiszteletet 
Isten Anyjával szemben, és az Egyház tanítását. A tévtanok 
és a hamis jelenések megszüntetéséért, melyek, mint valami 
ragályos betegség terjednek köztünk, hogy ne higgyünk az 
elbeszéléseknek, hanem ragaszkodjunk az igazsághoz.

2. Akik eltévedtek, elestek az Egyháztól. A világ és az 
Egyház megtéréséért, a közös családi ima ajándékáért, Jé-
zus iránti szeretetért a Szentírásban,  hogy az ima és Szent-
írás olvasása  mindennapi erőforrás legyen családjainknak.

3. A Medjugorje –i gyóntatókért, lelki atyákért, hogy az 
Úr áthassa őket, hogy a bűnbánat szentségét megszeressék 
és akinek szüksége van rá, azok  megtalálják bennünk az 
irgalmas és jó Atya Szívét. 
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Megünnepelték Medjugorjéban 
Nagyboldogasszony napját

Nagyboldogasszonyt, vagyis Szűz Mária mennybevéte-
lének ünnepét nagyszámú helyi hívő és sok külföldről érke-
zett zarándok ünnepelte Medjugorjéban. A többségében fi-
atalokból álló gyalogos zarándokok egész éjjen át, valamint 
a reggeli órákban érkeztek Medjugorjéba, meggyóntak, 
majd szentmisén vettek részt. Az első szentmisét horvát 
nyelven reggel 6 órakor mutatták be, majd ezt követte a 7, 
8, 9, 11 órakor, valamint a 19 órakor kezdődő szentmise, 
amelyet fra Ivan Dugandžić 70 pappal együtt mutatott be a 
Szent Jakab templom szabadtéri oltáránál. Nagyboldogasz-
szony ünnepére érkeztek zarándokcsoportok Olaszország-
ból, Németországból, Ausztriából, Szlovákiából, Franciaor-
szágból, az Egyesült Államokból, Írországból, Sri Lankából, 
Magyarországról, Libanonból, Lengyelországból, Kínából, 
Koreából, Ukrajnából, Spanyolországból, Csehországból, 
Romániából, és természetesen Bosznia-Hercegonvinából 
és Horvátországból is. A nap folyamán a horvát nyelvű 
szentmiséken kívül idegen nyelveken 17 szentmisét mutat-
tak be. Nagyboldogasszony ünnepén a számos zarándok 
között találkoztunk a Slavonski Brod-i Ivanka Senjak-kal, 
aki 2000. óta jár Medjugorjéba. Elmondta, hogy számára 
Medjugorje különös hely: „Azt mondhatom, hogy Medju-
gorje a második otthonom. Itt béke található, amikor szá-
momra a legnehezebb, itt van a Béke Királynője.”

     2014.08.15

„Medjugorjéban nagy megtérést éltem meg” 
– mondta Sean Hickey, az írországi fiatal zarándok

A 26 éves Sean Hickey az írországi Killkeny városából 
érkezett. Idén nyáron már 8. alkalommal vett részt a fia-
talok imatalálkozóján. Elmondta, hogy első medjugorjei 
látogatása alkalmával nagy megtérést élt át: „Elhatároztuk, 
hogy Killkeny-ben imacsoportot alapítunk és már több 
száz fiatalt hoztunk el ide Killkeny-ből. Minden pénte-
ken találkozunk és rózsafüzért imádkozunk, majd szent-
ségimádáson veszünk részt. Hihetetlen hatása van Med-
jugorjénak a fiatalokra, életük, a körülöttük élők élete, és 
így az egész ír társadalom élete megváltozik. Mindezt saját 
tapasztalatom alapján mondom, elindultam, megtértem, 
átalakultam és személyes kapcsolatot alakítottam ki Jézus-

Aktuális hírek Medjugorjéból

sal és a Szűzanyával. Ma 
örömmel nézem a fiata-
lok Istennel való kapcso-
latának fejlődését. Íror-
szágban a fiatalokat sok 
dolog szétszórttá teszi, 
nehéz az ilyen csodála-
tos dolgok felé fordulni-
uk. Ezért hozzuk el őket 
minden évben egy hétre 
Medjugorjéba, mert itt 
megoszthatják hittapasz-
talataikat a világ számos 
országából érkezett fia-

talokkal, láthatják, hogyan reagálnak a többiek és megél-
hetik hitüket. Mindannyian elmesélhetjük tapasztalatain-
kat, tanúságot tehetünk, de ők cselekedeteink által fogják 
meglátni és felismerni a bennünk végbement változást. És 
akkor megkérdezik tőlünk hogyan történt mindez, mert 
ők is szeretnék érezni és részeseivé lenni az örömnek, ezért 
csatlakoznak hozzánk. Azt gondolom, hogy Medjugorje az 
a hely, amely a legközelebb van az éghez és azt a békét kí-
nálja, amelyet keresünk. Amikor kiszállok a buszból, érzem 
ezt és már maga a Szent Jakab templom látványa is nagy 
békével tölt el. Amikor mindannyian belépünk az imába, 
amikor kérjük a magunk és szeretteink számára a Szűzanya 
közbenjárását, akkor gyógyulunk ebben a békében. És ez 
Medjugorje legfontosabb üzenete: béke és szeretetet.”

     2014.08.22

Az imaprogramok időpontjainak új rendje

A Szent Kereszt felmagasztalásának ünnepét követő 
hétfőtől megváltoznak az imaprogramok időpontjai Med-
jugorjéban. Ebben az évben ez a nap szeptember 15-e. A 
templomban a rózsafüzér 17 órakor, a szentmise pedig 18 
órakor kezdődik, majd ezt követi a szokásos imaprogram. 
A Szentségimádás kedden és szombaton 21 órától 22 óráig 
tart. Csütörtökön a szentségimádás közvetlenül a szentmi-
se után van. A rózsafüzér a Podbrdon vasárnap 14 órakor, 
a keresztút a Križevacon pedig pénteken, szintén 14 órakor 
kezdődik. Horvát nyelvű szentmisét 13 órakor csak szom-
baton mutatnak be.    2014.09.08
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Drága medjugorjei Gyermekeim! 
Dícsértessék Jézus és Mária! 

1. 2014. augusztus 2.-án Mirjanának megjelent a Szűza-
nya a Kék Keresztnél hatalmas tömeg jelenlétében. A jele-
nés után a következő üzenetet kaptuk tőle: 

„Drága gyermekek, azért vagyok veletek, mert, az a küldeté-
sem, hogy segítsek nektek abban, hogy a Jó győzedelmesked-
jen, bár ez most lehetetlennek tűnik számotokra. Tudom, hogy 
sok dolgot nem értetek, ahogyan én sem érettem mindent, 
amit Fiam mondott, míg mellettem növekedett, de hittem neki 
és követtem Őt. Ezt kérem tőletek is, hogy higgyetek nekem 
és kövessetek. Gyermekeim, engem követni azt jelenti: sze-
retni Fiamat mindenekfelett, szeretni Őt minden emberben, 
megkülönböztetés nélkül. Ahhoz, hogy ezt megtehessétek újra 
lemondásra, imára és böjtre hívlak benneteket. Arra hívlak ti-
teket, hogy lelketek élete az Eukarisztia legyen. Arra hívlak 
benneteket, hogy apostolaim, a világosság apostolai legyetek, 
akik a világban terjesztik a szeretetet és az irgalmat. Gyerme-
keim, életetek csak egy szempillantás az örök élet felé. Amikor 
majd Fiam elé jöttök, Ő látni fogja, hogy mekkora volt a szere-
tet a szívetekben. Ahhoz, hogy igaz módon terjeszthessétek a 
szeretetet, kérem Fiamat, hogy a szeretet által ajándékozzon 
Vele való közösséget, egységet közöttetek, egységet köztetek 
és pásztoraitok között. Fiam általuk mindig újból nektek aján-
dékozza magát és megújítja lelketeket. Ezt ne felejtsétek el. 
Köszönöm nektek.”

2. Az Ifjúsági Fesztivál mindig frissítően hat!  

Az új pásztorunk, Marinko atya ezt az ünnepet inkább 
lelkigyakorlathoz hasonlóan szervezte, így ez nagyon 
mély, örömteli volt, tele imádsággal. A részleteket megta-
lálhatjátok a youtube-on, illetve más médiákban, de ebben 
a hírlevélben meg szeretnék veletek osztani egy erőteljes 
történetet, amelyet Danko atya mesélt el nekünk a július 
30.-i prédikációja során, éppen egy nappal az ünnep előtt. 
Már akkor is sok fiatal volt jelen, hogy meghallgassák: 

„Van egy régi keresztény történet egy gazdag és híres 
nőről, aki egész életében a szórakozást kereste és jómód-
ban élt. De ahogy öregedett, elkezdett imádkozni és az 
örök élet és Isten országa kezdte el foglalkoztatni. Őszin-
tén azt gondolta, hogy ott majd milyen csodálatos helye 

lesz neki. Meg volt arról győződve, hogy egy a földön 
befolyásos és gazdag ember, a mennyországban is befo-
lyásos és gazdag lesz. Így Isten elhatározta, hogy meg-
mutatja neki, hogyan lehetne boldog a Mennyországban. 
Álmában szólt hozzá, és az őrzőangyala felajánlotta, hogy 
elviszi őt a Mennyországba és megmutatja, hogy mi vár 
azokra a boldogokra, akik odakerülnek. Természetesen, a 
nő beleegyezett. Amikor megérkeztek, egy sétát tettek egy 
virágokkal borított csodálatos völgyben, ahol mindkét 
oldalon hatalmas paloták magaslottak, egyik szebb, mint 
másik. 

„Kik laknak ezekben a házakban?” – kérdezte a nő az 
angyalt. „Különböző emberek, akik Istennek tetsző dol-
gokat cselekedtek” – mondta az angyal és elkezdte sorolni 
neveiket. Hamarosan elérkeztek egy olyan helyre, amelyik 
épp akkor épült. Sok angyal dolgozott a házon.

„Kié lesz ez a palota?”- kérdezte a nő, és látta, ahogyan 
a ház hamarosan elkészül.

„Ez a palota a szomszédodé lesz.” – válaszolta az an-
gyal.

„Micsoda? Hisz a szomszédom egy szegény asszony 
sok szerencsétlen gyermekkel.”

„ Igen, ez lesz az ő palotája!” – mondta az angyal. 
Aztán láttak egy kis szegényes házat. „Ez kié lesz?” – kér-
dezte a nő. „ Ez lesz a te házad.”- válaszolta az angyal. „De 
ez hogyan lehetséges? – kérdezte meglepetten a nő. „Lá-
tod, itt ezt a kis házat abból a kevés anyagból építik, amit 
tőled kaptak” – mondta az angyal. Azoknak, akik súlyos 
„mennyei anyagot” adnak, azoknak abból épül fel a há-
zuk. Az arany a sok imádságból származik, a gyöngyök a 
jó tettekből, a márvány pedig a sok szenvedésből és bűn-
bánatból. A szomszédod nagyon sok ilyen anyagot kül-
dött nekünk nehéz, de Istennek tetsző életével. Ezért lesz 
az ő háza itt ilyen gyönyörű. Amit te küldtél, abból csak 
egy kis műanyag házra futja.”

Az álom után, amikor a nő felébredt, eldöntötte, hogy 
több drága anyagot küld a mennyországba, azzal, hogy 
másokon segít, hogy ő is helyet kapjon a szentek társasá-
gában!”

Ez a történet manapság nagyon aktuális! Szűz Mária is 
ezt mondta egyik üzenetében: „Drága Gyermekeim! Ne 
feledjétek, hogy életetek célja a Mennyország! De sajnos 
elvesztek az anyagi dolgokban, a Sátán félrevezet titeket 
ebben a modern világban.” Tehát, szánjunk egy kis időt 

Medjugorjei hírlevél
2014. augusztus 15. - Mária Mennybemenetelének ünnepe 
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arra, hogy megállunk egy kicsit, kiszállunk a mindenna-
pi ördögi körből és elgondolkozunk a következőn: „Hol 
akarom tölteni az örök életemet? Milyen irányt válasszak, 
hogy biztosra vegyem, hogy a jó úton járok, azon az úton, 
amelyik a Mennyországba vezet, és nem ellenkező irány-
ba, amit a világ kínál fel nekem? Ez az út az elején köny-
nyebbnek bizonyul, de rossz helyre fog vezetni.”

Az Ifjúsági Fesztivál csodálatos esemény volt mindannyi-
unk számára. Újra arra tudtunk koncentrálni, hogy mi is 
az életünk igazi értelme a földön, és ezért itt az ideje, hogy 
ne a  jelentéktelen dolgokra fecséreljük az időnket. Isten-
nek hála, sokuk számára, ez az ünnepség egy fordulópont 
volt. Miasszonyunk valóban készíti az apostolok csapatát 
az elkövetkező időre. Ez csodálatos! 

3. Mivel ma ünnepeljük Isten Anyjának napját, szeretném, 
ha elmélkednétek ezen a csodálatos történeten, melynek 
címe „Isten álma”, amelyet egyik barátomtól kaptam. 

A Boldogságos  Szűz Mária, a Szeplőtelen, a legcsodá-
latosabb teremtmény, akit Isten teremtett. Ő Isten mester-
műve. Egyszer, Gábriel arkangyal a következő történetet 
osztotta meg egy pásztorral, ami arról szól, hogy Isten  ho-
gyan készítette fel az Édesanyját. 
 

„Több évszázaddal ezelőtt, mielőtt még a világegyetem 
létrejött volna, Adonai (az Úr) meg akarta teremteni leg-
csodálatosabb teremtményét. Ez Isten számára nagyon 
könnyűnek tűnt, és az is volt. Minden teremtmény kö-
zül volt egy, aki a legcsodálatosabb, és akit Ő úgy formál, 
ahogyan szeretne. Olyan csodálatossá akarta őt teremteni, 
hogy ne lehessen rajta mát többet tökéletesíteni. Még ő 
maga se legyen arra képes, hogy saját „művét” tökélete-
sítse. 

Ezért az Atya, Fiú és a Szentlélek találkozott (mint 
ahogyan mindig szoktak) és együtt eldöntötték, hogy ezt 
a teremtményt úgy alkotják meg, hogy mind a három Is-
teni személyhez ugyanolyan bensőséges kapcsolat fűzze, 
és mindhármuktól megkapja Adonai szépségét és tökéle-
tességét. És hogy benne egyidejűleg kifejeződjön mind-
hármuk jellemvonása, legtisztább tükörként.

„Én a hitvese leszek” – monda a Szentlélek. „Már a 
kezdetektől szentté teszem őt, jelenlétemmel megfoganok 
a méhében, és ő mindig telve lesz velem és az én ajándéka-
immal. Szeplőtelen lesz és kegyelemmel teli, mint amilyen 
csak Isten hitvese lehet.”

„Én a Fia leszek” – mondta az Ige. „Tőle kapom hú-
somat, véremet, gesztusaimat és kedvességemet. Csókjait 
isteni módon olvasztom egybe, a tekintete, a kezei pedig 
dajkálnak engem. Minden, ami az övé, isteni lesz, mivel az 
hozzám tartozik.”

„Ő lesz az én legkedvesebb leányom” – mondta az 

Atya.” „Előttem fog állni, és tekintetemmel csodálatossá 
teszem őt, úgy hogy ne tudjam róla levenni szemeimet, és 
mindezt az iránta érzett tiszta szeretetből teszem.”

Ők hárman ezeket mondták. Mi, azok az angyalok, 
akik Isten előtt állunk, csodálattal hallgattuk Őket, és nem 
tudtuk, hogy milyen angyalokat is akart Adonai teremte-
ni, mivel Ő egy ilyen csodálatos teremtményt mutatott be 
nekünk.  Végül, mikor Adonai megálmodta, hogy milyen 
teremtményt szeretne Édesanyjának, Lányának és Hitve-
sének, megértettük Őt. Amikor a szemeiről beszélt, meg-
teremtette a tengert; mikor a mosolyára gondolt, a virá-
gok megteltek szirmokkal; mikor a kedvességére gondolt, 
megszülettek a galambok. A világ kezdetétől, minden 
nőben van valami Máriából. (Kár, hogy sokan ezt tönkre 
teszik!)

Már tudjuk, hogy a Mennyországban nincs irigység. 
Miután Isten próbára tett minket, és a Sátán hatalma meg-
szűnt, eltűnt ez a gond. Mindannyian boldogok voltunk. 
És tudjátok, hogy hívta Máriát? Isten Álmának hívta őt. 
Addig ameddig a Szent Szűz meg nem született, az ő neve: 
Kegyelemmel Teljes volt. Ez az ő neve az örökkévalóságtól 
kezdve; így lett üdvözölve Názáreti házában” 

Legdrágább Édesanya, Te, aki az angyalok oldalán a 
Mennyországba emeltettél, emlékezz meg rólunk, bűnö-
sökről, akik keményen küzdünk azért, hogy követni tud-
junk téged. Segíts, hogy kezünkkel meg tudjuk fogni ke-
zedet! Vezess minket a Mennyországba, ahol a Boldogok 
a Te szépségedet dicsőítik!”  Emmanuel nővér + 

2014. augusztusi statisztika

A kiszolgáltatott szentostyák száma: 364 500
A koncelebráló papok száma: 7652 (246 naponta)
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James Caviezel egy interjúban medjugorjei láto-
gatásairól, hite megújulásáról, a Passió film készíté-
sének műhelytitkairól és a hit eredményes közvetíté-
séről beszélt.

A Monte Cristót forgattuk Írországban, amikor 
Ivan Dragicevic, az egyik látnok Írországba láto-
gatott. Elfoglaltságom és fenntartásaim miatt nem 
szándékoztam elmenni a meghirdetett találkozóra. 
Úgy tartottam, attól, hogy katolikus vagyok, nem 
kell elfogadnom Lourdes-ot, Fatimát vagy Medju-
gorjét. Végül szabadnapot kaptam, így mégiscsak el-
mentem – eleveníti fel Medjugorjéval való kapcsola-
ta kezdetét Caviezel a medjugorjemiracles.com által 
közölt interjúban.

„A zsúfolásig telt templom végében álltam, kissé 
bizonytalanul, hogy mi is történik valójában. A jele-
nés alatt a mellettem tolószékben ülő férfi letérdelt, 
és a fájdalom ellenére a hideg kövön térdelve imád-
kozott; ez nagyon megrendített. Néhány nap múlva 
– feleségem kérésére – ismét részt vettem a jelené-
sen, ezúttal Ivan közelében térdelve. Így imádkoz-

Caviezel: „Ha Medjugorje nem lenne, nem 
alakítottam volna Krisztust a Passióban”

tam: ‘Jól van, itt vagyok, készen állok. Tégy velem, amit 
akarsz.’ Abban a pillanatban úgy éreztem, mintha valami 
betöltene. Egyszerű, mégis különleges élmény volt. Zo-
kogni kezdtem. Amikor felálltam, csurogtak az arcomon 
a könnyek.”

Iván hozzám fordult: „Jim, az embernek mindig van 
ideje arra, amit szeret. Ha egy nagyon elfoglalt ember 
beleszeret egy lányba, az ő számára mindig lesz ideje. Az 
embereknek azért nincs idejük Istenre, mert nem szere-
tik.”

Azokban a napokban valami megváltozott bennem. 
Korábban sohasem akartam megtanulni rózsafüzérez-
ni, akkor azonban megszületett bennem ez a vágy. Egy 
reggel azt mondtam a sofőrnek, aki a filmezésre vitt: 
„Nem tudom, mit szól hozzá, de szeretnék elmondani 
egy rózsafüzért.” Meglepetésemre csak annyit mondott: 
„Rendben, imádkozzunk.”

Első medjugorjei látogatása, amelyet a filmforgatás 
befejeztével tett, meghatározó volt James Caviezel szá-
mára. „Eleinte megdöbbentett, mennyit imádkoznak itt 
az emberek. Sporttáborra emlékeztetett, ahol nem csak 
egy mérkőzés van, hanem egymást érik a meccsek. Ele-
inte kicsit feszengtem; nem voltam hozzászokva, hogy 
ennyit imádkozzam. Isten segítségét kértem. A negye-
dik nap nem vágytam másra, mint imádkozni. Imádság 
közben azt éreztem, kapcsolatban vagyok Istennel. Ezt 
az élményt kívánnám minden katolikusnak!” Hozzátet-
te: „Otthon a családban is ezt folytatjuk. Együtt járulunk 
a szentségekhez. Iskolába menet az autóban a gyerekek-
kel együtt mondjuk a rózsafüzért. Előfordult, hogy nem 
kezdtem el, mire a fiam kezdte mondani.”

„Ha Medjugorje nem lenne, nem vállaltam volna 
Krisztus szerepét a Passióban – mondta a színész –, hi-
szen tudtam, hogy aki Krisztust alakítja, annak nagyon 
közel kell lennie hozzá. Én Medjugorjéban nyitottam 
meg a szívemet az ima és a szentségek felé. Mindennap 
gyóntam és szentségimádáson vettem részt. Mel Gib-
sonnal együtt vettünk részt a latin nyelvű szentmiséken. 
Medjugorje számomra a szentségek megélését és az egy-
házzal való egységet jelenti. Medjugorjénak köszönhe-
tem, hogy hinni kezdtem, hogy Jézus valóban jelen van 
az Eucharisztiában, és megbocsátja a bűneimet. Ott ta-
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pasztaltam meg, micsoda ereje van a rózsafüzérnek, és 
mekkora ajándék, ha az ember mindennap szentmisén 
vesz részt.”

A kérdésre, hogy hogyan lehet növelni az emberek-
ben a Jézusba vetett hitet, a színész így válaszolt: „Csak 
úgy, ha Jézus jelen van bennünk az Eucharisztia által, 
s így az emberek Jézust látják az életünkben. A Passió 
filmezésekor csináltattam egy belső zsebet a ruhám-
ba, ahová betettem néhány ereklyét, köztük Krisztus 
keresztjének egy darabkáját. Azt akartam, hogy Jézus 
valóban jelen legyen, mert a nézőknek könnyebb lesz 
őt látni, ha én is őrá tekintek. Ezért az utolsó vacsora 
jeleneténél kérésemre a pap az Oltáriszentséggel a ke-
zében állt az operatőr mellett, és együtt közelítettek fe-
lém. A néző nem is sejti, hogy a szemem ragyogásában 
valóban Jézust, a Szentostya visszatükröződését látja. A 
keresztre feszítés jeleneténél ugyanez történt: ott volt a 
pap, kezében az Oltáriszentséggel, én pedig egyfolytá-
ban imádkoztam.”

James Caviezel megjegyezte, hogy a forgatáskor nem 
a latin, arám, héber szövegek memorizálása okozta a 

legnagyobb nehézséget, hanem a fizikai megpróbálta-
tások. „Az utolsó jelenetnél meghúzódott a vállam, és 
kiugrott, valahányszor valaki hozzáért a kereszthez. Az 
ostorozás jeleneténél kétszer eltalált a korbács, amitől 
14 cm-es seb lett a hátamon. Közben tüdőgyulladást 
kaptam. Mindehhez jött a krónikus fáradtság, hiszen 
hónapok óta hajnali 3-kor keltem, mert a sminkelés 
majdnem nyolc órát vett igénybe. Nehéz volt elviselni a 
nulla fok körüli hideget, különösen a keresztre feszítés 
jeleneténél, amikor mindössze egy vékony szövetdarab 
volt rajtam.”

A színész röviddel a Passió forgatásának befejezése 
után járt másodszor Medjugorjéban. E látogatás alkal-
mával megismerte Jozo Zovko atyát. „Találkoztunk. 
Kezét a vállamra tette. Én is a vállára tettem a kezem. 
Majd a fejemre tette a kezét; én is az övére. Abban a pil-
lanatban egy belső hang szólalt meg bennem: „Szeret-
lek, testvérem. Ez az ember szereti Istent.” Jozo atya ek-
kor megfordult, megkérdezte a tolmácstól, ki vagyok, 
és azt mondta, szeretne velem beszélni. Tartós barátság 
lett belőle.” Magyar Kurír (mk) 2012.02.02.
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